

Mecobal

Tablets

Composition:

Each sugar-coated tablet contains:
Methylcobalamin 500 µg

Other ingredients: Ludipress, Aerosil, Magnesium stearate and Opadry® SGR.

Product Activity:

A vitamin B₁₂-coenzyme.

Indications:

Mecobal contributes to:

- Reducing tiredness and fatigue
- Normal energy-producing metabolism
- Normal formation of red blood cells.

When should Not This Product Be Used:

Mecobal is contraindicated in people with known hypersensitivity to Methylcobalamin

Precautions:

Prolonged use of larger doses of Mecobal is not recommended for people whose occupation requires handling mercury or its compounds.

Side Effects:

In addition to the desired effects of Mecobal, some side effects may occur during the course of use such as: Anorexia, nausea, diarrhea or skin rash (in rare cases).

Product Interactions With Other Drugs:

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician in order to prevent hazards and lack of efficacy resulting from drug interactions.

To Avoid Poisoning:

1. Keep the product out of the reach of children
2. If an excessive dose is taken, or if a child swallowed the product accidentally, seek help at an emergency and take the remaining product with you
3. Do not induce vomiting without consulting the physician
4. Do not take the product in the dark, always read the label and make sure you are using the right product
5. Always notice the expiry date and never use the product after that date
6. Avoid exposure of the product to excessive heat and humidity during storage.

Dosage and Directions for Use:

The usual daily dose for adults is 3 tablets, equivalent to a total of 1500 µg of Methylcobalamin administered orally in 3 divided doses.

Missed Dose:

- Take the missed dose as soon as you remember, unless it is the time for your next dose, skip the missed dose and continue as your regular dose schedule
- Do not double the dose to make up the missed dose.

Attention!

Protect Mecobal from light and moisture. Do not use it if the tablets turn reddish.

Storage:

Store the product in its original package at temperature below 25°C, away from light and moisture.

Presentation:

A box of 30 sugar-coated tablets.

References:

Methycobal 500 µg Tablets leaflet (revised version June, 2014).



Beit Jala Pharmaceutical Co.

81, Al-Madaress Str.

P.O. Box 58

Beit Jala - Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>

ميكوبال أقراص

التركيبة الدوائية:

يحتوي القرص المغلف بالسكر الواحد على:
ميثل كوبالامين ٥٠٠ ميكروغرام

مواد أخرى: لوديبيرس، إيروسيل، ستيرات المغنيسيوم و أوبادراي SGR .

فاعلية المستحضر:

إنزائم مساعد من فيتامين ب١٢.

الاستعمالات:

يساهم في:

- التقليل من التعب و الإرهاق
- عملية أيض طبيعية منتجة للطاقة
- التكوين الطبيعي لخلايا الدم الحمراء.

متى يمنع استعمال هذا المستحضر:

يمنع استخدام ميكوبال في الأشخاص الذين لديهم حساسية معروفة للميثل كوبالامين.

الإحتياطات:

لا يوصى بتناول جرعات كبيرة من ميكوبال للأشخاص الذين يتعاملون مع الزئبق أو مركباته في عملهم.

الأعراض الجانبية:

إضافة إلى التأثيرات المرغوبة لميكوبال ، قد تحدث بعض الأعراض الجانبية خلال فترة الاستخدام مثل: فقدان الشهية، غثيان، إسهال ، أو طفح جلدي (في حالات نادرة).

التفاعلات بين الادوية:

إذا كنت تستخدم دواءً آخرًا في نفس الوقت أو كنت قد انتهيت مؤخرًا من العلاج بدواء آخر، أعلم طبيبك بذلك لتجنب المخاطر وقلة نجاعة العلاج التي تنتج من التفاعلات بين الادوية.

لتجنب التسمم:

١. احفظ المستحضر بعيداً عن متناول أيدي الاطفال
٢. إذا تناولت جرعة زائدة أو إذا تناول طفل المستحضر عن طريق الخطأ، يجب التوجه مباشرة الى قسم الطوارئ مع أخذ الكمية المتبقية من المستحضر
٣. لا تحاول إحداث التغيير دون استشارة الطبيب
٤. لا تتناول المستحضر في الظلام وقرأ التعليمات لتتأكد أنك تستخدم المستحضر الموصوف لك
٥. تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية المستحضر ولا تأخذ المستحضر بعد تاريخ الإنتهاء المذكور
٦. تجنب تعريض المستحضر للحرارة والرطوبة الشديدين خلال فترة التخزين

الجرعة وتعليمات الاستخدام:

الجرعة اليومية الإعتيادية للبالغين هي ٣ أقراص ، ما يعادل ١٥٠٠ ميكروغرام من ميثل كوبالامين يتم إعطاؤها عن طريق الفم على شكل ٣ جرعات مجزأة

في حال نسيان الجرعة:

- تناول الجرعة المنسية حالما تتذكر، ولكن إذا اقترب موعد الجرعة التالية، اترك الجرعة المنسية واكمل حسب جدول الجرعات الاعتيادي
- لا تقم بمضاعفة الجرعة لتعويض الجرعة المنسية.

تنبيه!

احفظ ميكوبال بعيداً عن الضوء و الرطوبة. لا تستخدمه إذا تحولت الأقراص إلى اللون الأحمر.

التخزين:

احفظ المستحضر في عبوته الاصلية على درجة حرارة أقل من ٢٥°م، بعيداً عن الضوء و الرطوبة.

العبوة:

علبة تحتوي على ٣٠ قرص مغلف بالسكر.

المراجع:

نشرة المستحضر أقراص ميثيكوبال ٥٠٠ ميكروغرام (تاريخ المراجعة حزيران ٢٠١٤).



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم ٨١

ص . ب ٥٨

بيت جالا- فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>

1401370-0